

# 國家公園學報

## JOURNAL OF NATIONAL PARK

Vol. 26, No. 1

JUNE 2016

### 目次

#### 研究報告

五色鳥(*Psilopogon nuchalis*)在自然與都市地景的繁殖成功率 ..... 1  
葛兆年, 許詩涵, 張靖

燕子口步道遊客人數對擁擠感受之影響: 臺灣與大陸遊客之比較 ..... 9  
林晏州, 蘇愛嬪

台江洪汜祭典拜溪墘之研究: 以曾文溪流域為例 ..... 19  
戴文鋒, 楊家祈

新豐紅樹林在1948至2015年間的變遷 ..... 31  
傅淑瑋, 李鎮宇, 鄧國禎, 葉堃生, 黃俐雯, 王相華

以生物多樣性分析探討墾丁國家公園海域分區現況 ..... 46  
何旻杰, 鄭念昀, 陳彥嘉, 郭兆揚, 溫國彰, 徐巧玲, 陳昭倫

台江國家公園五種棲地類型之大型飛蟲資源比較 ..... 57  
黃文伯, 莊榮州, 張原謀

#### 論壇

生態學在巨量資料下的新視野 ..... 69  
林朝欽, 陸聲山

國家公園學報投稿須知 ..... 75

### CONTENTS

#### Research Papers

Breeding Success of the Taiwan Barbet (*Psilopogon nuchalis*) in Natural and Urban Landscape ..... 1  
Chao-Nien Koh, Shih-Han Hsu and Ching Chang

The Effects of Visitor Number on Crowding Perception: A Comparison of Taiwanese and Chinese Visitors on Swallow Grotto Trail ..... 9  
Yann-Jou Lin and Ai-Tsen Su

A Study on Páí-khe-kînn, a worship ceremony, at Zhenwen River Watershed in Taijjan National Park, Taiwan ..... 19  
Wen-Feng Dai and Jia-Chi Yang

Changes in Mangrove Distribution in Hsinfeng, Northwestern Taiwan between 1948 and 2015 ..... 31  
Shu-Wei Fu, Chen-Yu Li, Kuo-Chen Teng, Kuen-Sheng Yeh, Li-Wen Huang and Hsiang-Hua Wang

Investigating Current Status of Benthic Ecology in the Kenting National Park Marine Zones, Taiwan ..... 46  
Ming-Jay Ho, Nien-Yun Cheng, Yen-Chia Chen, Chao-Yang Kuo, Colin Kuo-Chang Wen, Kah-Leng Cherh and Chaolun Allen Chen

A Comparison of Large Flying Insect Resources in Five Habitat Types in Taijjan National Park ..... 57  
Wenbe Hwang, Chi-Chou Chuang and Yuan-Mou Chang

#### Forum

New Perspective in the Ecology of Big Data ..... 69  
Chau-Chin Lin and Sheng-Shan Lu

內政部營建署  
出版

Published by  
Construction and Planning Agency  
Ministry of the Interior  
Taiwan, R. O. C.